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Lokale jeugdraden  -  Aantrekken van geëngageerde jongeren

Als jeugdraad is het belangrijk om geëngageerde jongeren aan te trekken. In de praktijk 
blijkt dat niet altijd gemakkelijk, zo hoor ik bij verschillende jeugdraden, waaronder die 
uit mijn thuisstad Mechelen.

Ook Bataljong weet dat het niet makkelijk is om jongeren aan te spreken. Op hun 
website geven ze tips onder de noemer “Nieuwe jongeren aantrekken om naar de 
jeugdraad te komen”. Ze zeggen op hun website ook letterlijk: “Veel jeugdraden geven 
aan dat ze graag een breder publiek willen aantrekken zodat de jeugdraad meer een 
afspiegeling wordt van de bevolking.”

1. Zijn er cijfergegevens beschikbaar die aangeven hoe groot het probleem van het 
vinden van mensen voor een jeugdraad is? Indien niet, is er een bevraging gepland?

2. Beschikt de minister over het aantal jongeren die deel uitmaken van de verschillende 
jeugdraden, per gemeente en provincie? Welke gemeenten beschikken niet over een 
jeugdraad? Graag de cijfers van 2014 tot en met 2019.

3. Welke mogelijkheden ziet de minister om nieuwe vrijwilligers aan te trekken en hoe 
wil hij de lokale jeugdraden hierin ondersteunen?

4. Op welke wijze worden lokale schepenen bevoegd voor het jeugdbeleid ondersteund 
om in te zetten op een sterke lokale jeugdraad?
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1. Er zijn hierover geen cijfers beschikbaar. In het kader van het onderzoek ‘Tweemeting 
lokaal jeugdbeleid’ dat de komende maanden wordt opgestart, zal een eventuele 
bevraging bij lokale jeugdraden onderzocht worden.

2. Over hoeveel jongeren aan een jeugdraad participeren, zijn er geen cijfers beschikbaar. 
De meest recente gegevens over het aantal lokale jeugdraden zijn te vinden in de 
digitale tool ‘lokale vrijetijdsmonitor’. Hieruit blijkt dat 97% van de gemeenten over een 
jeugdraad beschikken. 85% van deze jeugdraden werken op een structurele basis en 
15% op ad-hocbasis. Deze gegevens dateren van 2017. 200 gemeenten vulden de 
gegevens in. Tijdens deze regeerperiode zijn twee nieuwe bevragingsronden van de 
lokale vrijetijdsmonitor gepland, namelijk in 2021 en 2024. 

3. Zoals u kunt lezen in mijn beleidsnota, vind ik de participatie van kinderen en jongeren 
aan het lokaal beleid zeer belangrijk. Daarom plan ik ook een tweemeting lokale 
besturen over gehanteerde strategieën en samenwerkingen van jeugdambtenaren, 
jeugdschepenen en jeugdraden bij het voeren van jeugd(werk)beleid. De resultaten van 
dit onderzoek, in combinatie met recente cijfers uit de lokale vrijetijdsmonitor, moeten 
me in staat stellen om te beslissen welke ondersteuning er aan de lokale jeugdraden 
kan geboden worden. Uiteraard zal ik ook in overleg gaan met lokale besturen. Ook 
Bataljong vzw is en blijft een belangrijke partner.

4. Bataljong vzw biedt ondersteuning aan zowel de lokale jeugdconsulenten, jeugdraden 
als schepenen van Jeugd. De organisatie brengt dan ook schepenen van Jeugd samen 
op studie- en/of regionale ontmoetingsmomenten. Voor de ondersteuning van de lokale 
besturen, werkt Bataljong vzw ook samen met de VVSG vzw, waarmee zij een 
overeenkomst heeft.  


